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Precup (AMEPIP), despre listarea companiilor de stat: Pâna la final de an o sa stim

orientativ care sunt acelea

Pâna la finalul acestui an o sa aflam  care sunt acele companii de stat ce urmeaza sa fie listate la bursa, 

pentru ca este nevoie de cel putin un an pentru a pregati o  întreprindere publica pentru a fi listata, a

declarat, luni,  presedintele Agentiei pentru Monitorizarea si Evaluarea Performantelor  Întreprinderilor

Publice (AMEPIP), Mihai Precup.

Întrebat daca exista un plan concret de listare a unor companii pe bursa  si care sunt cele care s-ar preta pentru

listare, Precup a raspuns:  "Pasii sunt urmatorii: AMEPIP este responsabila cu redactarea politicii  de proprietate a

statului. Conform legii, trebuie sa o redactam în 6  luni de la operationalizare. Operationalizarea a avut loc dupa

cum bine  stiti pe 6 martie. Deci, suntem în plina munca de a redacta politica de  proprietate a statului...Nu mi-as

dori acum sa vin cu nume specifice si  va spun de ce. Pentru ca la nivelul Guvernului exista acum un grup de  lucru

pentru a identifica aceste întreprinderi publice. Eu cred foarte  tare ca pâna la finalul acestui an o sa stim orientativ

care sunt acele  întreprinderi publice pentru ca avem nevoie de cel putin un an pentru a  pregati o întreprindere

publica pentru a fi listata la bursa. Şi,  atunci, eu cred ca în acest an, mai ales ca avem o coalitie care este  stabila, o

sa venim cu numele acelor întreprinderi în politica de  proprietate a statului".

"Practic, se va întâmpla în felul urmator: AMEPIP redacteaza politica de  proprietate a statului, apoi premierul

României o aproba, iar în  Parlament se aproba înca o data. Deci, va avea o putere destul de mare,  astfel încât

oamenii din departamentele de guvernanta corporativa a  ministerelor, din întreprinderile publice sa aiba la ce sa

faca  referinta", a adaugat el.

Şeful AMEPIP a precizat ca Executivul si-a asumat în Planul National de  Redresare si Rezilienta (PNRR) sa

listeze trei companii, pâna în 2026.

Mihai Precup a afirmat ca performantele întreprinderilor publice sunt  polarizate, iar Agentia trebuie sa vina cu

recomandari, atât în ceea ce  priveste companiile care merg bine, cât si pe cele care merg mai putin  bine.

"Spuneam ca sunt polarizate, pentru ca anul trecut au generat 7 miliarde  de lei dividende la bugetul de stat, platite,

dar 5 companii dintre  întreprinderile publice au generat undeva la 80% din dividendele  respective. Tot asa, în

termeni de pierderi consolidate, am avut undeva  la 1,2 miliarde de lei pierderi consolidate în 2022 si, tot asa, 5 

companii au generat undeva la 60% din pierderile consolidate. Rolul de  politica proprietate a statului, asa cum

este definit în lege, este  pentru a prezenta viziunea Guvernului cu privire la acele companii, atât  pentru

companiile care merg bine, cât si pentru cele care merg mai  putin bine, si pentru a le îmbunatati performantele", a

sustinut Mihai  Precup.

Presedintele Agentiei pentru Monitorizarea si Evaluarea Performantelor  Întreprinderilor Publice, Mihai Precup, a

participat, luni, la ZF  Capital Markets Summit 2024.
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